
Naturråd Fredericia  

 

NATURRÅD FREDERICIA  

Mødereferat 

Dato: 13. december 2022 

Tidspunkt: kl 16.30-18.30 

Sted:  Fredericia Spildevand og Energi 

A/S på Røde Banke   

 

Deltagere: 
Fredericia Spildevand & Energi A/S (Gitte Lyager) 
Jægerrådet Fredericia (Jens-Christian Jensen) 
Skovdyrkerforeningen (Jesper Petersen) 
Danmarks Naturfredningsforening (Karsten Enggaard) 
Friluftsrådet Trekantområdet (Karl Åge Dahl) 
Lokale Landbrugsforeninger: KHL (Søren Bloch), LMO/ Vejle Fredericia 

Landboforening (Niels Ladegaard), LRS (Sven-Aage Steenholdt)  
Beboerforeninger/Fællesråd: Vejlby Sogns Beboerforening (Ulla Jensen), Skærbæk 

(Jonna Heebøll), Taulov Fællesråd (Tinne Gaardmand/Thorbjørn Søndergaard), 

Herslev Sogn (Sandra Arvidsen), Bredstrup-Pjedsted (Karen Pagh) 
Fredericia Sportsfiskerforening (Leif Sonderup) 
Tre-For (Anders Juul) 
Business Fredericia (Kristian Drejer) 
Visit Fredericia (Heidi Hammer Lings) 
Arternes Fredericia (Anne Mette Storgaard Mikkelsen) 
Klima-, Energi- og Miljøudvalget (Tommi Rachlitz Nielsen, John Nyborg, Turan 

Savas,) 
Natur og Miljø (Inger Pabst, Carsten Pedersen, Bjarne Christensen, Annemette 

Bargum og Tobias Bendixen) 

Ikke tilstede: 
Dansk Ornitologisk Forening – Fredericia (Ronni Røjgaard) 
Naturstyrelsen Trekantområdet (Inken Breum) 
Drift og Service (Bo Christiansen) 
Plan, Byg og Miljø (Jesper Westmarch Schlüter) 
Vækst, Teknik og Klima forvaltningen (Rene Olesen) 
Kenny Bruun Olsen, Cecilie Roed Schultz 
Ungebyrådet (Liva og Alfred) 

 

 

Dagsordenspunkt 

 

Bemærkninger 

 

Velkomst  

Velkomst ved Tommy Rachlitz Nielsen, formand for Klima-, 

Energi- og Miljøudvalget 

Lillebælt – et overblik over diverse 
indsatser  
 

Fokus på det marine miljø; herunder tværkommunale 

samarbejder, naturparken, trawl, stenrev, klapning, VOS-

revurdering mm. 

Tobias Bendixen fremlagde emnet via slideshow 

UDSAT 
Adgangsregler generelt og 

sagstyper i Fredericia Kommune 

v/Lars Bak 

Byudvikling og naturen Naturen er presset af byudvikling, infrastruktur, 

landbrugsjorde mm. /Jesper Petersen - Skovdyrkerne  

Diskussion om prioritering af benyttelsen af landskabet, 

herunder infrastruktur, belysning og befæstelse. 



Naturråd Fredericia  

 

 

Der var enighed om at “det åbne land” er under pres – og 

at der er mange faktorer der spiller ind i prioriteringen. 

Bl.a. blev det fremført at  

• Det tidligere byråd har besluttet ikke at bruge areal til 

solceller, men de skal placeres på industritage. 

• At energiforsyning i alle dets former er i fokus 

• Naturplan Fredericia har fokus på emnet og at denne 

plan vil blive revideret 

• Krav til alle husejere om at etablere grønne oaser 

omkring ejendommen 

• Mange befæstede arealer giver problemer med 

oversvømmelser, vandet eroderer brinker mm. 

• Behov for en grøn korridor omkring Skærbæk og at der 

er gang i en helhedsplan for området 

• Lavtliggende omdriftsarealer langs bæk i Herslev 

måske kan tages ud af drift 

• Der skal udlægges 4 % til natur (ekstra brak) fra 2023 

• Man kunne sætte krav til byggerier / arealanvendelse i 

lokalplanen – så hensyn til naturarealer ikke kommer 

til sidst 

• Det er vigtigt at få virksomhedernes arealer med ift 

biodiversitetsfokus – eksempelvis laver Cool Energy  

plan for natur på udenomsarealerne  

Nyt fra Naturrådet/Bordet rundt • Skærbæk helhedsplan er i proces 

• Naturpark Lillebælts plan 2023-27 er vedtaget (link) 

• Der er mulighed for at søge midler i kommunens 

landsbypulje (link) og via Friluftsrådet (link) 

Næste møde Der planlægges efter et aprilmøde, hvor følgende pt. Er på 

dagsordenen: 

• Adgangsregler  

• Udmøntning af indsatser i naturpark Lillebælts plan 

https://naturparklillebaelt.dk/wp-content/uploads/2022/12/Naturparkplan-2023-2027_Lillebaelt.pdf
https://www.fredericia.dk/landsbypuljen
https://friluftsraadet.dk/tilskud-til-friluftsliv/tilskud-til-projekter

